
P ROTO  KÓ Ł  Nr X/2015 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 30 września 2015 r. 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 15 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad.!. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia X/2015 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - Pani Anna 
Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Joannę  Anglisz-Myszkę  - Zastępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Panią  Barbarę  Felską  - Kierownik Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w Swidwinie 
- Pana Ryszarda Miedzika - Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor ZS w Bierzwnicy 
- Pana Jakuba Szynkowskiego - Dyrektora ZS w Lekowie 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Wicedyrektor ZS w Lekowie filia w Oparznie 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik SDS w Klępezewie 
- Pana Mieczys ława Patyka - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Boles ława Helwiga - Zastępcę  Dyrektora ds. technicznych Powiatowego Zarz ądu Dróg 
w Swidwinie 
- Pana Sebastiana Basiejko - Kierownika Referatu OKZiS UG Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Referatu ROS UG Swidwin 
- Pana Jaros ława Sawickiego - Inspektora ds. Budownictwa i Gosp. Komunalnej UG Swidwin 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwał . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji Nr IX/2015 
z dnia 25.08.2015 r. wyłożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu rozpocz ęcia sesji 
nie wpłynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w głosowaniu jawnym protokół  przyj ę li 
jednogłośnie, stosunkiem g łosów „za" - 15. 

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowa ła, że porządek obrad podany by ł  w 
zaproszeniach na sesj ę . Radni w głosowaniu jawnym jednogło śnie przyj ę li porządek obrad. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
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2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie porządku obrad. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Czas dla samorządów. 
6. Sprawozdanie Przewodnicz ących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
7. Projekt zmiany „.Studium uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Swidwin". 
8. Informacja z wykonania bud żetu Gminy Swidwin za I pó łrocze 2015 r. 
9. Dyskusja. 
10. Wybór ławników do sądów powszechnych 
a) podj ęcie uchwały Nr X/47/2015 w sprawie ustalenia regulaminu g łosowania w wyborach 
ławników do sądów powszechnych, 
b) wybór komisji skrutacyjnej, 
c) przeprowadzenie g łosowania, 
d) podj ęcie uchwały Nr X/48/2015 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w 
Białogardzie na kadencj ę  2016-20 19 
11. Podj ęcie uchwał : 

- Nr X/49/2015 w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania bud żetu 
Gminy Swidwin za pierwsze pó łrocze; 

- Nr X/50/2015 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2015; 
- Nr X/51/2015 w sprawie zmiany „Studium uwarunkowa ń  i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Swidwin"; 
- Nr X/52/2015 w sprawie przyst ąpienia Gminy Świdwin do Stowarzyszenia Gmin Polskich 

Euroregionu Pomerania oraz przyj ęcia statutu; 
- Nr X/53/2015 w sprawie wspó łdziałania między jednostkami samorządu terytorialnego 

przy realizacji zadania publicznego; 
- Nr X/54/2015 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie okre ślania trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla szkó ł, przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego na terenie 
Gminy Swidwin zakładanych i prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne inne ni ż  
Gmina Swidwin, oraz trybu i zakresu kontroli prawid łowości ich wykorzystania. 

12. Odpowiedzi na interpelacje. 
13. Wolne wnioski. 
14. Zakończenie. 

Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH 

Interpelacji nie zg łoszono. 

Ad.5. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Adam Kępa, So łtys Kluczkowa, poprosi ł  Pana Boles ława Helwiga, aby Powiatowy 
Zarząd Dróg wystąpił  z wnioskiem do energetyki o przestawienie s łupa postawionego ko ło 
posesji Pana Dymińskiego, ponieważ  zagraża bezpieczeństwu. Zauważył , że w tym miejscu 
pojazdy nie są  w stanie wyminąć  się , gdyż  słup postawiony jest za blisko drogi. Nast ępnie 
zadał  pytanie Panu Wójtowi, kiedy świetlica w Kluczkowie zostanie doposa żona w komputer 
oraz Internet. 

Pani Irena B łażejczyk, So łtys Oparzna, poprosiła Pana Boles ława Helwiga o rozważenie 
kwestii bezpiecze ństwa przej ścia dla pieszych przy szkole w Oparznie. Doda ła, że jest tam 
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postawiony znak ostrzegawczy „Uwaga dzieci", jednak kierowcy omijaj ąc stoj ący autobus 
szkolny nie zwracaj ą  na niego uwagi i przeje żdżają  z dużą  prędko ścią. 
Następnie zwróci ła uwagę  na bezpieczeństwo podczas przechodzenia byd ła przez drog ę  przy 
jej posesji. Brak w tym miejscu oznakowania budzi niepotrzebne konflikty w śród mieszkańców 
i stwarza zagro żenie dla kieruj ących pojazdami. Wcze śniej był  w tym miejscu postawiony znak 
„Uwaga na zwierz ęta", jednak obecnie go nie ma. Wskaza ła, że chodzi o skrzyżowanie Lipce-
Oparzno-Łąkowo. 

Ad.6. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Pani Przewodnicząca Rady poprosi ła o zabranie g łosu Przewodniczących Komisji. 

Pan Tomasz Martul - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł , że w dniu 09.09.2015 r. odby ło się  
wspólne posiedzenie Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Srodowiska, Bezpiecze ństwa i 
Przestrzegania Prawa oraz Komisji O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych. Na 
Komisji omówiono działalność  Międzygminnego Przedsi ębiorstwa Gospodarki Odpadami w 
Wardyniu Górnym oraz przestrzeganie regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie 
Gminy Swidwin. Pan Piotr Sieradzki - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 
Sportu i Etyki Radnych doda ł , iż  w części oświatowej komisji Pani Skarbnik przedstawi ła 
informacj ę  z wykonania budżetu Gminy Swidwin za pierwsze pó łrocze 2015 r., omówiono 
wniosek radnego Pana Ryszarda Pawlonki dotycz ący przekroczenia uprawnie ń  kontroli przez 
Komisj ę  Rewizyjną  oraz przedstawiono notatkę  ze spotkania Przewodnicz ącej Rady Gminy z 
Komisją  Rewizyjną. Protokół  z posiedzenia Komisji dost ępny jest w biurze rady. 

Pani Iwona Piotrowicz - Przewodnicząca Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, 
Handlu, Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformowa ła, że w dniu 14.09.20 15 r. odby ło 
się  posiedzenie Komisji, na którym zosta ły omówione tematy funkcjonowania handlu, us ług i 
przedsiębiorczo ści na terenie Gminy Swidwin, promocji Gminy Swidwin, w tym promocji 
miejscowo ści i wydarzeń  kulturalnych oraz Pani Skarbnik przedstawi ła informacj ę  z 
wykonania budżetu Gminy Swidwin za pierwsze pó łrocze 2015 r. 

W tym miejscu Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak powitała obecnego na obradach 
Pana Rafa ła Terleckiego - Kierownika Biura Powiatowego ARiMR w Swidwinie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności w okresie mi ędzy 
sesjami: 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu w bie żącym 
okresie 
- włączenie się  w organizacj ę  pierwszych do żynek gminnych oraz turnieju so łectw „O szablę  
Wójta Gminy Swidwin"; 
- dowóz uczniów niepe łnosprawnych z terenu gminy Swidwin do szko ły specjalnej w 
Swidwinie i S ławoborzu; 
- dowóz pensjonariuszy do SDS w Klępczewie; 
- nadzór nad bieżącą  obsługą  Hali Sportowej w Lekowie; 
- przygotowanie zbiorczego wniosku o udzielenie dotacji celowej na wyposa żenie szkó ł  w 
podręczniki oraz materiały edukacyjne i ćwiczeniowe; 
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- przygotowanie wniosku o przekazanie środków funduszu pracy na dofinansowanie 
pracodawcom kosztów kszta łcenia m łodocianych pracowników za decyzje wydane do 15.09 br. 
- realizowany jest wniosek o wsparcie finansowe na zakup ksi ążek do biblioteki szkolnej w 
Oparznie w ramach rz ądowego programu „.Ksi ążki naszych marzeń"; 
- weryfikacja wniosku na dofinansowanie podr ęczników w ramach rz ądowego programu 
„Wyprawka szkolna 2015/2016"; 
- przygotowanie sprawozdania w ramach systemu informacji o światowej wg stanu na dzie ń  
I 0.09.br.; 
- odbyło się  spotkanie z pracownikami świetlic i bibliotek, na którym opracowano plan pracy 
na pierwsze pó łrocze roku szkolnego 2015/2016; 
- opracowanie uchwa ły w sprawie wysoko ści dotacji dla przedszkoli niepublicznych; 
- zakupienie wyposażenia dla świetlic w ramach funduszu so łeckiego; 
- odby ła się  narada z dyrektorami szkó ł  gminnych; 
- przygotowano sprawozdanie z programu ‚„Bezpieczne wakacje 2015"; 
- rozstrzygni ęto drugi etap otwartego konkursu ofert na wsparcie zadania publicznego pn. 
„Upowszechnianie kultury fizycznej i sportu w śród dzieci i m łodzieży szkolnej z gminy 
Swidwin", w którym UKS Rega otrzymał  11.000 zł , UKS Ayatar otrzyma ł  9.000 zł  oraz na 
„Upowszechnianie kultury fizycznej i sportu w śród mieszkańców gminy Swidwin", w którym 
GLKS Jedno ść  Łąkowo otrzyma ł  15.435 zł  oraz GLKS Huragan 4.565 z ł ; 

Zadania realizowane przez Referat Infrastruktury w bie żącym okresie: 

- na ukończeniu są  prace zwi ązane z wykonaniem dokumentacji projektowo-kosztorysowej 
przebudowy drogi gminnej Rusinowo-K ło śniki o długości ok. 2,5 km; istniej ąca droga o 
nawierzchni twardej nieulepszonej do przebudowy o d ługości ok. 1,6 krn i cz ęściowo brukowa 
o długości 0,9 km, zlokalizowana na terenie so łectwa Rusinowo; projektowana droga o 
nawierzchni z p łyt jomb układanych dwupasowo, pobocza gruntowe, pomi ędzy płytami 
uzupe łnienie kruszywem łamanym, szeroko ść  korony drogi Sm; na odcinku utwardzonym 
brukiem pozostawi ć  istniej ącą  nawierzchni ę  projektuj ąc ich naprawę ; 
- 29 sierpnia br. w Lekowie odby ły się , zorganizowane po raz pierwszy, Do żynki Gminne wraz 
z Turniejem So łectw o Szabl ę  Wójta Gminy Swidwin. Pracownicy urzędu przygotowali i 
koordynowali przebieg tego wydarzenia. W Turnieju udzia ł  wzięło 12 drużyn sołeckich. I 
miejsce i Szabl ę  Wójta zdobyło Lekowo, II miejsce zaj ęło Krosino, a III - so łectwo Cieszyno. 
Za rok gospodarzem do żynek i Turnieju Sołectw będzie ponownie Lekowo. 
- w dniach 04-06 wrze śnia br. 44—osobowa delegacja z gminy Swidwin go ściła w partnerskiej 
gminie Sanitz. W trakcie pobytu w Niemczech polska delegacja odwiedzi ła dom seniora i 
przedszkole prowadzone przez stowarzyszenie „Auf der Tenne" w Roggentin, elektrowni ę  
Rostock, gospodarstwo rolne Erdbeerhof; wzi ęła również  udział  w wyścigach łodzi smoczych; 
- Gmina Swidwin uczestniczy ła w XII Powiatowym Swi ęcie Plonów, które odby ło się  12 
wrze śnia br. w Rzepczynie w gminie Brze żno. Oprócz przygotowania stoiska gminnego 
pracownicy urzędu brali udzia ł  w koordynowaniu zadań, współpracuj ąc ze Starostwem 
Powiatowym w Swidwinie. Wieniec do żynkowy przygotowany przez so łectwo Berkanowo, a 
w szczególno ści przez panie Jadwig ę  Rosa, Halinę  Cybul i Helenę  Lipka zaj ął  III miejsce, 
natomiast stoisko gminne zwyci ężyło w konkurencji na naj ładniejsze stoisko do żynkowe 
(wygrywaj ąc kosiarkę  spalinową); 
- Gmina Swidwin podpisa ła list intencyjny dotycz ący udziału w projekcie pn. „E-obywatel 
nowe umiej ętności cyfrowe" w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 20 14-
2020, przygotowywanego przez Fundacj ę  Edukacyjne Centrum Doskonalenia. Celem projektu 
będzie podniesienie umiej ętności mieszkańców gmin obj ętych projektem w zakresie 
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korzystania z Internetu, obs ługi komputera, e-us ług i technologii informacyjno-
komunikacyjnych; 
- trwaj ą  prace zwi ązane z uczestnictwem gminy Swidwin w Kontrakcie Samorz ądowym w 
ramach nowej perspektywy finansowej 2014-2020. Przygotowywana jest dokumentacja do 
Kontraktu Samorządowego „.Strefa Centrum", reprezentowanego przez trzy powiaty: 
świdwiński, drawski i łobeski; 
- Gmina Swidwin uczestniczy w spotkaniach roboczych maj ących na celu jak najlepsze 
przygotowanie Lokalnej Strategii Rozwoju dla Lokalnej Grupy Dzia łania Powiatu 
Swidwińskiego, niezbędnej przy ubieganiu si ę  o środki PROW dla osi Leader w nowej 
perspektywie finansowej; 

Zadania realizowane przez Referat Rolny i Ochrony środowiska w bieżącym okresie: 

- zakończono realizacj ę  zadania pn. „Usuwanie wyrobów zawieraj ących azbest z terenu gminy 
Swidwin" etap 3, które finansowane by ło z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i 
Gospodarki Wodnej w Szczecinie, kwota dofinansowania to 29.85 1,00 z ł ; 
- wydano decyzj ę  o środowiskowych uwarunkowaniach bez przeprowadzenia oceny 
oddziaływania przedsi ęwzięcia na środowisko dla zadania pn. „Przebudowa drogi o 
nawierzchni gruntowej na drog ę  o nawierzchni z p łyt jomb na dzia łkach 481/1 i 484/4 obręb 
Rusinowo. 
- w dniu 22.09.br. przeprowadzono zbiórk ę  odpadów wielkogabarytowych; 
- przyj ęto 3 nowe deklaracje na odbiór odpadów komunalnych; 
- wydano 9 zaświadczeń  o przeznaczeniu dzia łek w planie zagospodarowania przestrzennego; 
- wydano 5 za świadczeń  o powierzchni gruntów dla rolników; 
- nadano 3 numery porządkowe dla budynków mieszkalnych; 
- wydano 5 zezwoleń  na usuni ęcie drzew; 
- wydano 7 postanowie ń  i decyzji zatwierdzaj ących podział  nieruchomo ści; 
- przyj ęto 219 wniosków na zwrot podatku akcyzowego; 
- złożono zapotrzebowanie na dotacj ę  celową  do Wojewody na kwotę  317.000 zł ; 
- dobiega końca budowa chodnika w Be łtnie, następnie będzie robiony chodnik w Cieszeniewie 
ze środków funduszu so łeckiego; 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformowa ł , że od 01.10 br. na emerytur ę  przechodzi 
dotychczasowy Prezes Gminnego Zak ładu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie Pan Ryszard 
Miedzik. Z tej okazji podzi ękował  Panu Ryszardowi Miedzikowi za trud i dobrą  wspó łpracę  z 
Gminą  Swidwin. 
Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak dołączyła się  do podzi ękowań  i w imieniu 
Rady Gminy Swidwin wręczyła okoliczno ściową  wiązankę . 
Po kolejnych podzi ękowaniach Pan Ryszard Miedzik podziękował  za udaną  wspó łpracę  
radnym i Wójtowi. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki oznajmi ł , że z dniem 01.10.2015 r. na Prezesa Gminnego 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie zosta ł  powołany Pan Rafal Terlecki. 

Pan Rafal Terlecki przedstawi ł  się  i dodał , że wcze śniej pracował  w szeroko poj ętym handlu, 
a od ponad czterech lat pe łni funkcj ę  Kierownika Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa w Swidwinie. Na koniec zaznaczy ł , iż  liczy na dobrą  współpracę  i 
pomoc ze strony radnych oraz podzi ękował  Panu Ryszardowi Miedzikowi za zadeklarowanie 
chęci pomocy. 



Ad.7. PROJEKT ZMIANY „STUDIUM UWARUNKOWAŃ  I KIERUNKÓW 
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO GMINY ŚWIDWIN" 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Pana Tomasza 
Dworakowskiego - architekta. 

Pan Tomasz Dworakowski oznajmi ł , że chciał  zarekomendowa ć  zmianę  studium, która by ła 
opracowywana od 2014 r. Zmiana ma charakter punktowy i jej celem jest umo żliwienie 
przej ęcia od ANR gruntów w strategicznych punktach, które b ędą  miały znaczenie dla 
zaspokojenia potrzeb ludno ści w zakresie kultury fizycznej oraz kultury. W przewa żającej 
mierze są  to tereny przeznaczone na rozwój kultury fizycznej, cz ęściowo już  zagospodarowane 
pod ten cel. Natomiast uregulowanie stosunków w łaścicielskich w tym zakresie b ędzie s łużyło 
dalszemu rozwojowi, mo żliwych aktywno ści na tym obszarze. Miejsca te zosta ły wytypowane 
przez samą  radę  gminy w poprzedniej kadencji, skorygowane przez uchwa łę  rady obecnej 
kadencji. W kwestii prognozy nie wykazano negatywnych skutków dla środowiska, udzia ł  
czynnika społecznego by ł  znikomy, małe zainteresowanie ze wzgl ędu na niewielkie znaczenie 
własno ściowe dla poszczególnych obywateli. Wed ług Pana Tomasza Dworakowskiego wybór 
przez rad ę  gminy po łożenia terenów uważa za prawid łowy, dlatego zarekomendowa ł  zmianę  
studium do uchwalenia. 

Ad.8. INFORMACJA Z WYKONANIA BUDŻETU GMINY ŚWIDWIN ZA I 
PÓŁROCZE 2015 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Skarbnik Gminy 
Świdwin, Panią  Renatę  Kamińską . 

Pani Renata Kamińska przedstawi ła zebranym informacj ę  z wykonania budżetu gminy 
Swidwin za pierwsze pó łrocze 2015 r. (załącznik nr 1). 

Ad.9. DYSKUSJA 

Żadnych pytań  nie zgłoszono. 

Ad.10. WYBÓR ŁAWNIKÓW DO SĄDÓW POWSZECHNYCH 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o przedstawienie opinii o kandydacie 
na ławnika. 

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka odczytała stanowisko zespo łu ds. 
zaopiniowania kandydatów na ławników z dnia 28.09.20 15 r. (za łącznik nr 2). 

a) podjęcie uchwały Nr X/4712015 w sprawie ustalenia regulaminu g łosowania w wyborach 
ławników do s ądów powszechnych 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o przedstawienie uchwały w sprawie 
ustalenia regulaminu g łosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych. 

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka przedstawi ła projekt uchwa ły: 



- Nr X/47/2015 w sprawie ustalenia regulaminu g łosowania w wyborach ławników do 
sądów powszechnych; 
(uchwalę  podj ęto jednoglo śnie) 

b) wybór komisji skrutacyjnej 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zgłaszanie kandydatur do komisji 
skrutacyjnej, która poprowadzi g łosowanie nad wyborem ławników. 

Zgłoszono następuj ące kandydatury: 
1. Panią  Marię  Siminiecką  
2. Pana Mieczyslawa Rogulskiego 
3. Pana Tomasza Martula 

Zgłoszeni kandydaci do Komisji Skrutacyjnej wyrazili zgod ę  na udział  w jej pracach. 

Rada Gminy Świdwin w głosowaniu „jednog łośnie" zaakceptowa ła skład Komisji Skrutacyjnej 
do przeprowadzenia wyborów na ławników. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Komisj ę  Skrutacyjną  o 
przygotowanie kart do g łosowania. 

PRZERWA 10.40- 10.50 

c) przeprowadzenie glosowania 

Przewodniczącą  Komisji Skrutacyjnej zosta ła Pani Maria Siminiecka. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Przewodniczącą  Komisji 
Skrutacyjnej o rozdanie kart do g łosowania. 

Po zakończeniu procedury g łosowania - Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak 
zarządziła przerwę  w obradach, w czasie której Komisja Skrutacyjna ustali ła wyniki 
głosowania i przygotowa ła na tę  okoliczność  stosowny protokó ł . 

PRZERWA 11.00-11.10 

Po wznowieniu obrad, Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła 
Przewodniczącą  Komisji Skrutacyjnej o odczytanie protoko łu z głosowania, zgodnie z którym 
Pani Teresa Kowalczyk zosta ła jednogłośnie wybrana na ławnika (załącznik nr 3). 

d) podjęcie uchwa ły Nr X/4812015 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w 
Białogardzie na kadencję  2016-2019 

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka przedstawi ła projekt uchwały: 
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- Nr X/48/2015 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Białogardzie na 
kadencj ę  2016-2019; 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie) 

Ad.!!. PODJĘCIE UCHWAL 

Pani Przewodnicz ąca poprosi ła Panią  Renatę  Kamińską  o przedstawienie projektów uchwa ł . 

- Nr X/49/2015 w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania bud żetu 
Gminy Swidwin za pierwsze pó łrocze; 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie) 

- Nr X/50/2015 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2015; 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie) 

Pani Przewodnicząca poprosiła Panią  Joannę  Anglisz-Myszkę  o przedstawienie projektów 
uchwał . 

- Nr X/51/2015 w sprawie zmiany ,  „.Studium uwarunkowa ń  i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Swidwin; 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie) 

- Nr X/52/2015 w sprawie przystajienia Gminy Świdwin do Stowarzyszenia Gmin 
Polskich Euroregionu Pomerania oraz przyj ęcia statutu; Odczytane zosta ło uzasadnienie 
do uchwały, które wcze śniej nie zostało dołączone do projektu uchwa ły. 

Pan Krzysztof Kaszuba zadał  pytanie, czy istnieje już  jakiś  konkretny wniosek, przy 
którym stowarzyszenie b ędzie gminie pomagało. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że były prowadzone rozmowy na temat 
niektórych rozwiązań, ale dopóki gmina nie jest cz łonkiem stowarzyszenia żadnych 
obietnic nie ma. 
(uchwa ły nie podj ęto; 7 g łosów „za", 7 g łosów „przeciw", 1 glos „wstrzymuj ący się) 

- Nr X/53/2015 w sprawie współdziałania między jednostkami samorz ądu terytorialnego 
przy realizacji zadania publicznego; 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie) 

- Nr X/54/2015 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie okre ś lania trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla szkó ł, przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego na terenie 
Gminy Swidwin zak ładanych i prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne inne ni ż  
Gmina Swidwin, oraz trybu i zakresu kontroli prawid łowo ści ich wykorzystania; 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie) 

Ad.12. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział  na zapytanie so łtysa Pana Adama K ępy 
odno śnie doprowadzenia Internetu do świetlicy w Kluczkowie. Potwierdzi ł , że były ustalenia w 
2012 i 2013 r. dotyczące założenia Internetu w świetlicy, jednak nie zosta ło to zrobione. Doda ł , 
że jest umówiony z dostawc ą  internetu i jeżeli nie będzie przeszkód technicznych, to w 



najbliższym czasie dojdzie do podpisania umowy. Stwierdzi ł , że nie powinno być  problemu z 
zakupem przynajmniej jednego komputera do świetlicy. 

Pan Boles ław He łwig odpowiedział , że zanotował  sobie uwagi so łtysów. Stwierdzi ł , że 
przestawienie s łupa, o które prosi ł  sołtys Pan Adam Kępa to jest ca ła procedura. Powiatowy 
Zarząd Dróg wystąpi z pismem do energetyki i musi czekać  na decyzje operatora. 
Następnie odniós ł  się  do sprawy bezpiecze ństwa przy szkole w Oparznie, któr ą  zgłosi ła so łtys 
Pani Irena Blażejczyk. Poinformował , że projekt tej drogi zak ładał  bezpieczeństwo między 
innymi w rejonie szko ły, ale niestety nie zdaje on egzaminu. Podsun ął  pomys ł , aby autobus 
zabierał  dzieci po prawej stronie jadąc od strony Swidwina, mo że wtedy nie by łoby ruchu 
kolizyjnego i konieczno ści przej ścia dzieci przez jezdni ę . Gdyby znalaz ło się  takie miejsce, 
wtedy Powiatowy Zarząd Dróg jest w stanie rozwi ązać  problem od strony bezpiecze ństwa 
ruchu drogowego. 
Następnie odniós ł  się  do sprawy znaku drogowego, o który wnioskowa ła so łtys Pani Irena 
B łażejczyk. Stwierdzi ł , że nie przypomina sobie, czy znak „.uwaga na zwierzçta'^ by ł  w tym 
miejscu, ale sprawdzi to w projekcie organizacji ruchu. Je żeli będzie on w tym projekcie, to 
zostanie ustawiony, a jeżeli nie to PZD wyst ąpi do Starostwa o zmian ę  projektu organizacji 
ruchu. 

Ad.13. WOLNE WNIOSKI 

Pan Tomasz Martul poprosi ł  Wójta o wykazanie kosztów budowy o świetlenia, kosztów 
samego o świetlenia oraz kosztów od śnieżania proponowanej drogi w Niemierzynie do ko ńca 
kadencji obecnej rady gminy. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki zadał  pytanie, o którą  drogę  chodzi radnemu. 

Pan Tomasz Martul odpowiedział , że chodzi o drogę , którą  gmina ma przej ąć  od Pana G. 
Czarnego. 

Pani Barbara Kolasińska zwróci ła się  z pro śbą  do przedstawiciela Powiatowego Zarz ądu 
Dróg o wizytacj ę  w miejscowo ści Cieszeniewo. So łectwo otrzymało informacj ę  od Wójta, że w 
pobliżu miejscowo ści Bierzwnica będzie planowana si łownia wiatrowa, w zwi ązku z tym 
bariery mostowe w miejscowo ści Cieszeniewo zostan ą  ściągnięte. Zadała pytanie kiedy to 
będzie zrobione, czy do końca tego roku zostaną  wykonane. Dlaczego do tej pory nie zosta ły 
one oznaczone, gdyż  znajduj ą  się  na zakręcie i nie są  widoczne ani w ciągu dnia, ani w nocy. 
Następnie poruszyła sprawę  przystanku autobusowego w miejscowo ści Cieszeniewo, któremu 
brakuje jednej ze ścian. Zada ła pytanie, czy ten przystanek oraz jego podjazd jest przeznaczony 
do remontu. W nast ępnej kolejno ści zasygnalizowa ła sprawę  nadmiernej prędkości z jaką  
pojazdy osobowe i ciężarowe wjeżdżaj ą  do miejscowo ści Cieszeniewo od strony Borkowa i 
Bierzwnicy. Zada ła pytanie, czy jest możliwość  zamontowania progów zwalniaj ących, gdyż  
kierowcy nie zwracaj ą  uwagi na znaki drogowe. 

Pan Boles ław He łwig odpowiedział , że temat barier toczy si ę  od trzech lat. Obecne bariery 
maj ą  zostać  zdemontowane, a na ich miejsce za łożone będą  nowe stalowe. Doda ł , że trudno mu 
odpowiedzieć  na jakim etapie jest postawienie elektrowni wiatrowej, czy w ogóle jest to 
aktualne. Nie potrafi ł  odpowiedzieć , kiedy to będzie, ale na pewno bariery zostaną  
wymienione. Obecnie nie s ą  demontowane dlatego, że będzie robione poszerzenie ze wzgl ędu 
na przejazd pojazdów nienormatywnych. Doda ł , że do czasu wymiany barier Powiatowy 
Zarząd Dróg postawi w tym miejscu s łupki prowadzące. 



Pan Krzysztof Kaszuba przedstawi ł  propozycj ę  rozwiązania kwestii bezpieczeństwa w 
Oparznie. Zauważył , że przed szko łą  znajduje się  działka należąca do ANR, która graniczy z 
tyłu z działką  szkolną. Gdyby w miejscu przepustu zrobi ć  wjazd, wtedy autobus móg łby 
wjechać  aż  na teren szko ły. To się  wiąże z nakładami finansowymi, ale wtedy by łoby znacznie 
bezpieczniej. 

Ad.14. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady zamkn ęła X/2015 
sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokól zako ńczono. 

Przewodnicząca Rady 

mg "  a Olejniczak 

Protokołowała 

Izabela Zyojska 
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